
Protokół nr XXXVI/2017 

 Sesji Rady Powiatu Sztumskiego 

z dnia 29 listopada 2017 roku 

 

 

 

1.Otwarcie obrad 

Otwarcia sesji, powitania radnych, przybyłych gości,  kierowników 

jednostek organizacyjnych oraz pracowników Starostwa Powiatowego, 

dokonała Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun.  

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 
 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun 

stwierdziła prawomocność obrad, ponieważ na 17 osobowy skład rady udział w 

sesji wzięło 16 radnych. Nieobecna radna Sylwia Kubik.  

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu nr XXXVI/2017. 

Lista zaproszonych gości stanowi Załącznik nr 2 do Protokołu nr XXXVI/2017. 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad  

 
Przewodniczący Zarządu poprosił w imieniu Zarządu o wniesienie do porządku 

obrad punktu dotyczącego stanowiska Rady Powiatu Sztumskiego w sprawie 

proponowanych zmian w Kodeksie Wyborczym. Jak dodał, jest to uzgodnione 

ze wszystkim klubami zasiadającymi w Radzie Powiatu.  

Przewodnicząca odczytała porządek po zmianach: 

  

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie Protokołu nr XXXV z sesji Rady Powiatu Sztumskiego z dnia 

26.10.2017 roku. 

5. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym- referuje Starosta Wojciech Cymerys. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7.  Podjęcie uchwał Rady Powiatu Sztumskiego:  

a)  zmieniającej Uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

poszczególne zadania w 2017 roku – referuje Kierownik PCPR w Sztumie 

Ewelina Łęgowska  
b) w sprawie przystąpienia Powiatu Sztumskiego do realizacji programu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pn. „Program 



wyrównywania różnic między regionami III” w 2018 roku - referuje Kierownik 

PCPR w Sztumie Ewelina Łęgowska 

c) w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów za usunięcie pojazdu oraz 

opłat za jego przechowywanie na parkingu strzeżonym na terenie Powiatu 

Sztumskiego  – referuje Naczelnik Wydziału KT Maciej Derbich   

d) w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy na rok 2018 

Powiatu Sztumskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie - referuje Naczelnik Wydziału EK Aneta 

Kwiatkowska. 
e) w sprawie zmiany budżetu Powiatu Sztumskiego na 2017 rok - referuje 

Skarbnik Powiatu Lucyna Bednarska  

f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Sztumskiego na lata 2017 -2027 - referuje Skarbnik Powiatu Lucyna 

Bednarska  

8. Stanowisko Rady Powiatu Sztumskiego w sprawie proponowanych zmian w 

Kodeksie Wyborczym – referuje Starosta Wojciech Cymerys 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10.Wnioski i oświadczenia. 

11. Sprawy różne.           

12. Zakończenie obrad. 

 

Porządek został przez Radę przyjęty 12 głosami „za”, 4 radnych było „przeciw”.  

 

Porządek stanowi Załącznik nr 3 do Protokołu nr XXXVI/2017. 

 
 

Ad.4 Przyjęcie Protokołu nr XXXV z sesji Rady Powiatu Sztumskiego z 

dnia 26 października 2017 roku. 
 

Protokół nr XXXV został przyjęty 16 głosami.  

 

 

Starosta Wojciech Cymerys wraz z Przewodnicząca Rady Powiatu Jolantą 

Szewczun złożyli gratulacje i wręczyli kwiaty nauczycielce Zespołu Szkół w 

Sztumie Pani Beacie Ostrowskiej – Nenczak za znalezienie się w prestiżowej 

dziesiątce plebiscytu Nauczyciel Pomorza 2017 roku. 

 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do prowadzenia dalszych obrad zgodnie z 

porządkiem sesji. 

 



Ad.5 Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 
 

Starosta Wojciech Cymerys przedstawił informację z działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. Poinformował również o spotkaniach, jakie 

odbyły się w Powiecie i innych instytucjach, w których uczestniczył wraz z 

Wicestarostą, jak również o odbytych uroczystościach w miesiącu listopadzie 

2017 roku.  

 

Informacja stanowi Załącznik nr 4 do Protokołu nr XXXVI/2017. 

 

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania. 

 

Głos zabrał radny Piotr Stec: Zapytał o unieważnione zadanie w przetargu na 

zimowe utrzymanie dróg. Jaki to są odcinki dróg i czy przetarg został ponownie 

ogłoszony? Jednocześnie zwrócił uwagę na zwiększenie wysokości środków w 

jednym z zadań i zapytał o jakie zadanie chodzi i dlaczego Zarząd podjął taką 

decyzję.  

Jakie decyzje zapadły po spotkaniu z przedstawicielami Szpitali Polskich, jaka 

jest sytuacja bieżąca szpitala? 

W nawiązaniu do sytuacji finansowej Spółki zapytał o wysokość kontraktu z 

NFZ i czy w porównaniu do kontraktu z poprzedniego okresu jest on niższy czy 

wyższy. 

Radny stwierdził, że w sprawozdaniu zawarta jest informacja dotycząca 

malowania pomieszczeń w nowo oddanej do użytkowania Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej. Czy dotyczy to nowych pomieszczeń czy 

poprawek w już wymalowanych gabinetach?  

Kolejne pytanie skierował do Naczelnik Wydział Edukacji. Czy Powiat brał 

udział w konkursie „Aktywna tablica” organizowanego przez Pomorski Urząd 

Wojewódzki? 

Czego dokładnie dotyczy informacja w sprawie  rekultywacji zdegradowanych 

gruntów? Jakie to są grunty? Gdzie znajdują się zgłoszone trzy instalacje 

elektromagnetyczne? Ostanie pytanie dotyczyło wydanego zaświadczenia o 

rejestracji określonego gatunku zwierząt. O jaki gatunek dokładnie chodzi?   

 

Radny Ludwik Butkiewicz ponowił interpelacje złożone podczas sesji w 

miesiącu październiku. Nawiązał do sytuacji mieszkańców w m. Tabory. 

Stwierdził, że za złożonymi deklaracjami ze strony Starosty nie poszły żadne 

konkretne działania. Spytał o realizację utwardzenia pobocza w m. 

Monasterzysko Piaski oraz wycinki zakrzaczeń na drodze gminy Stary 

Dzierzgoń.  Zwrócił uwagę, że na odcinku drogi miedzy m. Stare 



Monasterzysko a Folwark stan drogi jest zły i wymaga naprawy. W m. 

Lubochowo nie naprawiono niedrożnego przepustu.  

 

Radny Wojciech Zielonka zwrócił się ponownie z apelem  o zainstalowanie 

lustra w m. Polaszki. Poinformował, że w m. Pierzchowice – nieznany pojazd 

wpadł do rowu i zniszczył pobocze, które stanowi zagrożenie dla uczestników 

ruchu drogowego. Zwrócił się z prośbą o niezwłoczną interwencję w sprawie.   

W imieniu mieszkańców zwrócił się z pytaniem o zagospodarowanie terenu 

szpitala.  Jakie obowiązki stron wynikają z umowy dzierżawy zawartej między 

Zarządem a Spółką w kwestii zagospodarowania terenu? - dokładnie chodzi o 

zlecenie firmie zewnętrznej obsługi i administracji parkingu i terenów 

zielonych.  

 

Radny Waldemar Thiede zapytał o decyzję Zarządu w sprawie nieprzejęcia  

wiaduktów od PKP.  

W nawiązaniu do ostatniej sesji Rady Miasta Dzierzgonia, w której uczestniczył 

Starosta Cymerys, poprosił o przekazanie informacji w sprawie  chodnika w m. 

Bruk oraz o rozwinięcie kwestii drogi Minięta-Stara Wieś –Tywęzy. 

Wrócił również do poruszanej kilkakrotnie na sesjach sprawy wykonywanych 

przeglądów gwarancyjnych dróg powiatowych oraz oświetlenia na przejściach 

dla pieszych.   

 

Na tym interpelacje i zapytania zakończono. 

 

Przewodnicząca przeszła do dalszej części porządku obrad. 

 

  

Ad.7  Podjęcie uchwał Rady Powiatu Sztumskiego: 

 

a) zmieniającej Uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2017 roku 

 

Projekt uchwały przedstawiła  Kierownik PCPR w Sztumie Ewelina Łęgowska.   

 

Dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 

Społeczną Rade ds. Osób Niepełnosprawnych oraz Komisję ds. Społecznych 

oraz Komisję Budżetową Rady Powiatu.  

 

Radni  uwag ani zapytań do projektu uchwały nie wnieśli. 

 

W obecności 16 radnych, Rada  16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr 

XXXVI/201/2017 zmieniającą Uchwałę w sprawie określenia zadań i 



wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2017 roku 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 5 do Protokołu nr XXXVI/2017. 

 

b) w sprawie przystąpienia Powiatu Sztumskiego do realizacji programu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pn. 

„Program wyrównywania różnic między regionami III” w 2018 roku  

 

Projekt uchwały przedstawiła  Kierownik PCPR w Sztumie Ewelina Łęgowska.   

 

Dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 

Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych,  Komisję ds. Społecznych oraz 

Komisję Budżetową Rady Powiatu.  

 

Radni  uwag ani zapytań do projektu uchwały nie wnieśli. 

 

 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXVI/202/2017 w sprawie przystąpienia Powiatu Sztumskiego do realizacji 

programu Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pn. 

„Program wyrównywania różnic między regionami III” w 2018 roku 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 6 do Protokołu nr XXXV/2017. 

 

c) w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów za usunięcie pojazdu 

oraz opłat za jego przechowywanie na parkingu strzeżonym na 

terenie Powiatu Sztumskiego   
 

Projekt uchwały przedstawił Naczelnik Wydziału KT  Aneta Maciej Derbich.  

Dodał, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. 

Społecznych oraz Komisję Budżetową Rady Powiatu.  

  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec braku uwag.  Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję.  

 

 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXVI/203/2017 w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów za usunięcie 

pojazdu oraz opłat za jego przechowywanie na parkingu strzeżonym na terenie 

Powiatu Sztumskiego   

 



Uchwała stanowi Załącznik nr 7 do Protokołu nr XXXVI/2017. 

 

 

d) w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy na rok 2018 

Powiatu Sztumskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie” 

 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału EK Aneta Kwiatkowska. 

Dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Edukacji i Komisję ds. Społecznych. Poddany był również konsultacjom 

społecznym – żadne uwagi nie wpłynęły.  

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i zapytała jakie środki na 2018 rok zostały 

zaplanowane w budżecie na ten program? 

Skarbnik Lucyna Bednarska odpowiedziała, że zaplanowano 45 tys., co jest 

kwotą na tym samym poziomie, co w 2017 roku.  

Wobec braku kolejnych pytań i uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXVI/204/2017 w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy na 

rok 2018 Powiatu Sztumskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu nr XXXVI/2017 

 

 

e) w sprawie zmiany budżetu Powiatu Sztumskiego na 2017r. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik Powiatu Lucyna 

Bednarska. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec braku pytań Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie.  

 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXVI/205/2017 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Sztumskiego na 2017r.  

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu nr XXXVI/2017 

 

 



f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Sztumskiego na lata 2017 -2027 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Lucyna Bednarska. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec braku pytań Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie.  

 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXVI/206/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla 

Powiatu Sztumskiego na lata 2017 -2027 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 10 do Protokołu nr XXXVI/2017 

 

 

Ad.8 Stanowisko Rady Powiatu Sztumskiego w sprawie proponowanych 

zmian w Kodeksie Wyborczym 
 

Treść stanowiska odczytał Starosta Wojciech Cymerys. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad przedstawionym stanowiskiem. 

Radny Piotr Stec: Zacznę od tego, że jest to kolejne stanowisko, które  

otrzymaliśmy przed sesją, bez możliwości zapoznania się wcześniej z jego 

treścią, analizy i dyskusji. Oczekiwałbym, że odniesie się ono do źródeł, 

konkretnie w którym punkcie projektu jest dany zapis. Stwierdzam z treści 

pisma, że jest to votum nieufności wobec mieszkańców. Wybory będą 

transparentne, dają możliwości uczestnictwa w nich lokalnym liderom. Nie mam 

wiedzy na temat zmniejszonej liczny mandatów. Upolitycznienie komisji 

wyborczych już mam miejsce poprzez desygnowanie do komisji wyborczych 

ich członków przez poszczególne komitety wyborcze. Zmiany nie grożą 

społeczeństwu obywatelskiemu ani samorządności lokalnej. Na czym ma 

polegać podważanie przez komisarzy wyborczych decyzji wójtów czy 

burmistrzów? 

Starosta Wojciech Cymerys: Uważam, że wyników wyborów nie można 

sfałszować. Praca członków obwodowych komisji wyborczych bez 

wprowadzanych zmian – przeźroczyste urny czy kamery w lokalach, nie budziła 

nigdy niczyich wątpliwości. Likwidacja jednomandatowych okręgów 

wyborczych w małych gminach i wprowadzenie metody D’Hondta w liczeniu 

głosów nie jest korzystne dla lokalnych ugrupowań. Obawiamy się 

jednoosobowej ingerencji komisarzy wyborczych w ustalanie obwodów 

wyborczych. Ustawa jest procedowana w sejmie od dwóch dni, stąd decyzja o 

zajęciu stanowiska w sprawie. Jesteśmy przeciwni narzucaniu nam kandydatów, 

zamieszkujących poza powiatem czy gminą, bez związków ze społecznością 

lokalną wystawianych w poszczególnych okręgach. 



Radny Stec: Startując w wyborach w naszym powiecie wszyscy weźmiemy 

udział w tych samych zmaganiach, na takich samych prawach. Wygrają ci, 

którzy będą mieli największą liczbę głosów.  

Starosta: W ostatnich wyborach do Senatu z naszego okręgu startował p. Leszek 

Czarnobaj z Kwidzyna i kandydat z PiS-u, nieznany wyborcom, który dostaje 

większą liczbę głosów.  

Radny Zbigniew Zwolenkiewicz: Zmiany, które są proponowane zostały 

zmieszane z czterech ustaw. Według mnie część rzeczy jest dobra jak np. 

wprowadzenie budżetu obywatelskiego na wszystkich szczeblach, zmiany w 

funkcjonowaniu Rad poprzez kolejną komisję obligatoryjną, głosowanie 

imienne. Natomiast rzeczy dot. wyborów są niebezpieczne. Wybory w okręgach 

jednomandatowych się sprawdzają i dają wyborcom realną szansę na wpływ i 

wybór włodarzy. Wprowadzenie metody proporcjonalnej od najniższego 

szczebla struktur w państwie, możliwość kandydowania w całym województwie 

spowoduje zmniejszenie szans dla lokalnych małych ugrupowań.  

Radny Leszek Sarnowski: Proponowane zmiany są dyskutowane na różnych 

poziomach tj. ogólnopolskim czy lokalnym, jak w naszym przypadku. Zmiany 

w ustawie samorządowej są niebezpieczne, drogą ku poprawie i wprowadzaniu 

„obywatelskości” na każdym poziomie byłoby stopniowe reformowanie. W 

mojej ocenie proponowane zmiany to zamach na samorząd i wynikają z chęci 

wygrania wyborów w samorządach przez partię rządzącą. Wnioskuje tak na 

podstawie wprowadzanych zmian, które w mojej ocenie są rewolucyjne.  

Likwidacja wyborów większościowych na rzecz  wyborów proporcjonalnych w 

małych miastach jest nieporozumieniem. Uważam, że stanowisko jest 

wyważone i delikatne, a zajęcie go przez Radę naszego Powiatu uważam za 

słuszne.  

Radny Ludwik Butkiewicz: Kolejny raz w tej kadencji Rada zajmuje jakieś 

stanowisko. Kolejny raz pytam do kogo to stanowisko zostanie skierowane? I 

kto na nie odpowie?  

Starosta Cymerys: Stanowisko trafi do kancelarii Sejmu, Senatu i Prezydenta 

RP. Mamy prawo do zajęcia stanowiska w trosce o naszą  przyszłość.  

Radny Zbigniew Zwolenkiewicz: Uważam, że zajmowanie stanowisk jest 

konieczne. Walka o powstanie powiatu sztumskiego była naszym głosem, 

również zajęciem stanowiska w które zaangażowane były wszystkie nasze 

gminy.  Śmiem stwierdzić, że my jako Rada za mało wyrażamy swoją opinię na 

ważne społecznie tematy. W odniesieniu do zarzutu sfałszowania ostatnich 

wyników wyborów samorządowych żaden ze złożonych protestów wyborczych 

nie został uznany za słuszny. Zajęcie stanowiska w sprawie zmian w kodeksie 

wyborczym jest konieczne ponieważ nie godzimy się na wprowadzane zmiany.  

Radny Piotr Stec: Zgłaszam zastrzeżenia dotyczące sposobu procedowania 

stanowiska. Kolejny raz radni otrzymują dokument zbyt późno, aby się z nim 

wnikliwie zapoznać. Zwracam uwagę, którą kieruję do pana Starosty dotyczącą 

„jakiegoś kandydata z PiS do Senatu” . Tą osobą był Pan Kazimierz Janiak 



osoba znana ponad 4 tys. mieszkańców powiatu, skoro otrzymał taka liczbę 

głosów poparcia. Szanujmy się wzajemnie. Każdy ma prawo wziąć udział w 

debacie.  

Starosta Cymerys: Nie było moją intencją obrażać Pana Janiaka, chciałem tylko 

zaprezentować mechanizm działania. Przyjęcie przez Sejm ustawy w takiej 

formie będzie przez nas wszystkich respektowane.  

Przewodnicząca zakończyła dyskusję i przeszła do głosowania .  

„Za” przyjęciem stanowiska głosowało 12 radnych, „przeciw” – 3 , 1 głos 

„wstrzymujący się”. 

 

Stanowisko stanowi Załącznik nr 11 do Protokołu nr XXXVI/2017 

 

Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Starosta Wojciech Cymerys przekazał głos Sekretarz Powiatu.  W odpowiedzi 

na zapytanie radnego Steca, Sekretarz Halina Gierała odpowiedziała, że 

postępowanie przetargowe zostało unieważnione ponieważ na wymienione 

zadania nie wpłynęła żadna oferta. Zadanie 26- likwidacja śliskości droga 

Mikołajki Pomorskie – Nowy Targ- Klecewo - Cierpięta, zadanie nr 28 droga 

Łoza- Lasy - droga wojewódzka Malewo, Szropy- Złotowo, zadanie nr 35 

Olszówka- Brunaki- Tywęzy- Stara Wieś- Minięta. Na te zadania postępowanie 

zostało ogłoszone ponownie.   Na zadanie nr 1- odśnieżanie dróg powiatowych 

Sztumski Pole - Uśnice, Gościszewo- Węgry, Koniecwałd- Gronajny, stacja 

kolejowa Gościszewo, Piekło zostały zwiększone środki, ponieważ zaoferowana 

oferta była wyższa od zabezpieczonej w budżecie na to zadanie. Decyzją 

Zarządu nie powtórzono tego zadania z uwagi na niewielkie zainteresowanie 

wykonawców, co wnioskowano na podstawie doświadczeń z lat ubiegłych.  

Spotkania ze Spółką Szpitale Polskie odbywają się często z uwagi na 

konieczność omawiania na bieżąco potrzeb i inwestycji, jak również spraw 

zaległości czynszowych i bieżących płatności. Nie mamy wiedzy na temat 

wysokości otrzymanego przez Spółkę kontraktu. Jeżeli ta informacja jest 

informacją publiczną, Zarząd zwróci się do Spółki o jej podanie.  

Kolejne pytanie dotyczyło remontu Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

Usterki usuwane są przez Wykonawcę w ramach gwarancji, natomiast 

remontowane i malowane są pomieszczenia przeznaczone na archiwum i 

pomieszczenia gospodarcze Poradni.  15 grudnia br. będzie uroczyste otwarcie 

tego obiektu.  

Naczelnik Aneta Kwiatkowska w odpowiedzi na pytanie dotyczące programu 

„Aktywna tablica” poinformowała, że jest to program skierowany do szkół 

podstawowych i jest przewidziany na lata 2017-2019.  Powiat takie szkoły ma w 

ośrodkach szkolno-wychowawczych. Nabór wniosków jest do końca kwietnia 

2018r. i nasze jednostki wezmą w nim udział.    



Naczelnik Wydziału OŚ Adriana Dobrzyńska przekazała radnym, że 

rekultywacja zdegradowanych gruntów dotyczy obszaru żwirowni w m. Stare 

Miasto i jest na etapie ustaleń. 

Mamy bardzo dużo zgłoszeń instalacji elektromagnetycznych w związku z 

budową masztów szerokopasmowego internetu. 

Rejestrowane są zwierzęta objęte ochroną, a rodzące się w niewoli, które mogą 

być sprzedawane. Ten konkretny przypadek dotyczy papug.  

 

Droga Łozy – Tabory jest w złym stanie, potwierdził Starosta Wojciech 

Cymerys.  Zostanie w okresie wiosny wyremontowana, ponieważ obecnie z 

uwagi na warunki atmosferyczne – opady,  jest to niemożliwe. Zostanie w tym 

zakresie podjęta współpraca z Gminą.   

Pobocze w Monasterzysku nie było utwardzane z uwagi na opady deszczu w 

zeszłym miesiącu, odpowiedział Naczelnik Wydziału KT Maciej Derbich. Z 

wykonaniem tego typu prac należy poczekać do obsuszenia gruntu. Po Nowym 

Roku planowane jest wykonanie odkrzaczeń na czterech odcinkach dróg, min. 

również na drodze w m. Mortąg. W sprawie zalewania dróg powiatowych w m. 

Folwark i Stare Miasto zostały wszczęte postępowania z urzędu, aby rolnicy – 

właściciele gruntów przywrócili melioracje szczegółowe. Rolnicy są członkami 

Spółek Wodnych, które wykonują w ich imieniu te zadania. Nadzór nad 

Spółkami ma Starostwo.  

Przepust w m. Lubochowo – podjęliśmy tam działania, odpowiedział Naczelnik 

Derbich. Przespust jest na drodze powiatowej, ale prowadzi do prywatnego 

gruntu. Zgodnie  z obowiązującymi przepisami za takie urządzenia – ich remont 

i utrzymanie odpowiada  właściciel nieruchomości, do której prowadzi droga.  

 

Na pytanie radnego Zielonki w sprawie lustra w m. Polaszki odpowiedzi udzielił 

Starosta Cymerys. Droga Sztum – Postolin – Watkowice ma jeden numer tj. 

3144, natomiast od Polaszek do Mikołajek Pomorskich prowadzi droga 3142, na 

której jest duże natężenia ruchu  i moim zdaniem powinna być w tym miejscu 

zmiana oznakowania i można by rozważyć przyporządkowanie dróg.  

W sprawie zdarzenia jakie miało miejsce w m. Pierzchowice, nie jesteśmy w 

stanie monitorować wszystkich podobnych miejsc. Nie zawsze można ustalić 

sprawce szkody. Jeśli jest taka możliwość, wyciągamy konsekwencje i 

wzywamy do naprawy zniszczeń. Starosta złożył deklarację, że wskazane 

miejsce zostanie sprawdzone.  

W kwestii zagospodarowania terenu dzierżawionego przez Spółkę Szpitale 

Polskie, Starosta poinformował członków Rady, iż opłaty parkingowe i 

komunikacja na terenie zostały za zgodą Powiatu zlecone przez Spółkę firmie 

zewnętrznej. To rozwiązanie pozwoliło uporządkować parkowanie w miejscach 

niedozwolonych, na drodze wjazdu karetek.  

 



Decyzja nieprzejęcia wiaduktów przez powiat, podjęta przez Zarząd, 

podyktowana była wysokimi kosztami ich utrzymania. Powiat ma na swoim 

terenie cztery wiadukty i jeden tunel. Koszt utrzymania jednego wiaduktu - 

przeglądy techniczne i badania dozorowe wynosi ok 15 tys. złotych, co 

przekracza możliwości Powiatu. Inne samorządy również nie zdecydowały się 

na przejęcia, odpowiedział Starosta Cymerys.  

Starosta zwrócił się do radnego Thiede z pytaniem, czy po zaistniałym zdarzeniu 

był w m. Bruk i widział przedmiotowy chodnik? Starosta z Naczelnikiem 

Derbichem byli na oględzinach i nie znaleziono miejsca, o którym mówi radny.  

Radny Thiede doprecyzował, że uszkodzenie – ubytki w polbruku,  znajdują się 

w kierunku kościoła, w niewielkiej odległości od boków mieszkalnych i spytał 

czy nadal obowiązuje okres gwarancyjny?     

Starosta Cymerys odpowiedział, że ubytki i brak kostki nie są objęte gwarancją.  

Radny Thiede stwierdził, że użyto złej podbudowy, ponieważ chodnik się w tym 

miejscu „rozchodzi”.  

Głos zabrał Naczelnik Derbich i dodał, że inwestorem była w tym przypadku 

Gmina Dzierzgoń, a Powiat jedynie partycypował w kosztach. Całą 

dokumentację i nadzór wykonawczy ma Gmina.  

W sprawie przeglądów gwarancyjnych, Naczelnik poinformował, ze zostały one 

wykonane około dwa tygodnie temu, na odcinku drogi Łoza –Lasy, w Gminie 

Stary Targ i w Gminie Dzierzgoń na trzech drogach tj. Budzisz - Jasna, Wojska 

Polskiego i Limanowskiego. W przypadku ul. Wojska Polskiego wykonawca w 

tym roku zobowiązał się do wykonania obniżenia studzienki kanalizacyjnej, co 

ma rozwiązać sygnalizowany problem. 

Na ostanie pytanie dotyczące oświetlenia Starosta odpowiedział, że odpowiada 

za nie gmina, a powiat zawsze wyraża zgodę na prace wykonywane przez gminę 

na drogach powiatowych, czego potwierdzeniem jest remont ul. 

Kochanowskiego, gdzie powiat remontował drogę, a gmina Sztum we własnym 

zakresie wykonała oświetlenie tego odcinka.    

 

  

Ad.10 Wnioski i oświadczenia radnych 

 

Wniosków ani oświadczeń nie wniesiono. 

 

Ad.11 Sprawy różne. 
 

Radny Piotr Stec zwrócił się z apelem o udział w trwającej akcji zbiorki 

żywności dla Kresownian. 

 

Spraw innych nie wniesiono. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że następna sesja Rady Powiatu planowana jest 

na dzień 28 grudnia 2017r. na g. 15
00

. 



 

 

 

 

Ad.12 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun 

zamknęła obrady, wypowiadając formułę „Porządek XXXVI Sesji Rady 

Powiatu Sztumskiego został wyczerpany, zamykam obrady”. 

 

Obrady trwały od godz. 15
00

 do godz. 17
00

. 

 

Protokół sporządziła 

Lilianna Andrzejczuk – Wyłupska 
 

Przebieg sesji zarejestrowano na nośniku elektronicznym. 
 

 

 

 

        Przewodnicząca Rady   

        Powiatu Sztumskiego  

 

     Jolanta Szewczun 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zapoznałam/em się z treścią Protokołu nr XXXVI/2017: 
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Skolimowska Teresa …………………………... 

 

Stec Piotr - …………………………………….. 

 

Szewczun Jolanta - …………………………… 

 

Thiede Waldemar - ………………………….... 

 

Warunek Józef - ………………………………. 

 

Zielonka Wojciech - …………………………... 
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